
 

 

Skolebestyrelsesmøde den 22. maj 2025: Referat 
 

Husk formøde for forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer kl. 16-17 i personalerummet. 

Sted: Personalerummet 

Tidspunkt: kl. 17-19 

Referent:  

Deltagere: Steen, Charlotte, Karsten, Pia, Theis, Mette, Karina 
og  

Afbud: Gustav, Lea,  

Fraværende: Sofie, Martin 

Dagsorden  Tid Referat 

1 Valg af ordstyrer (B) 

 

1 
min 

Mette 

2 Godkendelse af dagsorden (B) 

 

1 
min 

Godkendt 

3 Senere konfirmationsalder (D) 

 

SSP Maria Brygger og 
familiekonsulent Heidi Priebe 
Beck fra Ærø Kommune er med på 
mødet til en drøftelse om 
muligheden for senere 
konfirmationsalder. 

 

20 
min 

I Kolding bliver eleverne først konfirmeret i 8. klasse. Det 
kunne være et greb, da vi ønsker at nedbringe debutalder for 
alkohol her på Ærø. 

Maria og Heidi skal snakke med menighedsrådet og 
bestyrelsen på friskolen efterfølgende. 

Der er bred enighed om, at gå videre med projektet. At søge 
oplysning og dialog, inden endelig beslutning træffes.  

 

 

4 Næste års fagfordeling og 
skoleskemaer (O) 

 

Karsten orienterer om hvor langt 
man er i processen med næste års 
fagfordeling og dermed 
skoleskemaer. 

 

5 
min 

28 maj er der samtaler med nye lærere og de er med i 
fagfordelingen. 

Der arbejdes på at forkorte skoledagen fra 26 til 25 timer for 
de yngste elever. Det afhænger af, om der kan justeres på 
busser. 

 

5 Undervisningsmiljøvurdering (O) 

 

Skolen skal lave en 
undervisningsmiljøvurdering. 
Karsten orienterer om krav, proces 
og tidsramme for udarbejdelsen. 

10 
min 

Tidligere har vi haft et modul på trivselsundersøgelserne, som 
vi har brugt. Dette findes ikke længere i UVM´s værktøj. 

Vi udarbejder en undervisningsmiljøvurdering i løbet af 
sensommeren, inden vi når til efterårsferien. 

DCUM dansk center for undervisningsmaterialer har 
materiale som vi tager udgangspunkt i.  



 

 

 Elever og personale inddrages, og der tages udgangspunkt i 
trivselsmåling.  

 

6 Emner til dialogmøde med KSU (D) 

 

Den 3/6 er der dialogmøde med 
KSU. Vi er velkomne til at komme 
med punkter til dagsordenen. 

 

15 
min 

Skolebestyrelsen er inviteret. 

Understøttelse med KSU – kontakt person. En uformel 
person, man kan have en snak med ved misforståelser 

Kortere skoledag er afhængig af buskørsel. Vi kan ikke afkorte 
yderligere, hvis vi er afhængige af begrænsede buskørsler. 
Orientering derom på selve mødet. 

Renovering af lokaler. 

 

 

7 Værdiregelsæt, antimobbestrategi 
og ordensregler (D) 

 

Det er skolebestyrelsens opgave 
at formulere et værdiregelsæt og 
en antimobbestrategi og til slut et 
sæt ordensregler. 

 

Vi starter snakken om udformning 
med henblik på, at 
værdiregelsættet og 
ordensreglerne ligger klar til 
udsendelse lige efter 
sommerferien. 
Antimobbestrategien skal vi 
gennemføre et selvstændigt tilsyn 
med i det kommende skoleår. 

 

Aktuelle ordensregler (2023) 

Aktuel antimobbestrategi (kan 
ikke finde årstal) 

Kan ikke finde et værdiregelsæt 
online 

 

Link til info om værdiregelsæt og 
antimobbestrategi på Skole & 
Forældres hjemmeside 

30 
min 

 

Udsat til vores næste skolebestyrelsesmøde. 

chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/https:/marstalskole.aula.dk/sites/marstalskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Marstal%20Skoles%20ordensregler%20aug%2023.pdf
https://marstalskole.aula.dk/vores-skole/vaerdigrundlag-og-principper/antimobbestrategi
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/v%C3%A6rkt%C3%B8j-til-v%C3%A6rdiregels%C3%A6t
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/v%C3%A6rkt%C3%B8j-til-v%C3%A6rdiregels%C3%A6t
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/v%C3%A6rkt%C3%B8j-til-v%C3%A6rdiregels%C3%A6t


 

 

 

Bilag: Skema til udformning af 
værdiregelsæt 

 

8 Ønsker til det kommende 
skolebestyrelsesår (D) 

 

10 
min 

Mere struktur i samarbejdet mellem de forældrevalgte. Hvem 
gør hvad.  

Årshjul. 

Kommunikation, vi skal være bedre til at kommunikere ud, 
hvem der gør hvad, og vi løfter alle lige meget. 

Afbud: Blive bedre til at give afbud til vores møder. 

 

9 Uddannelsesreform (D) 

 

5 
min 

Intet nyt siden sidst 

Vi håber på en ordning som øer kan få 

Det er vigtigt at vi samarbejder. Vi vil gerne have 10. klasse her 
og så EPX 

Hvor langt er ministeriet i forhold til dispensation. Kan 
Karsten undersøge det via ministeriet. 

1
0 

Meddelelser (O) 

• Elevrådet 
• Skolens leder 
• Medarbejderudvalget 
• SFO 
• Formand 

 

20 
min 

Skolens leder:  

Trivselsmåling for personale ser overordnet fornuftig ud, og 
skal gennemgås med personalet. 

Vi har fået penge til en specialklasse – stor tak til 
kommunalbestyrelsen derfor. 

MED: 

Fagfordeling 

Parkeringsområdet – dialog med Park og vej og nyt udkast er 
kommet i dag 

SFO: 

Besøg af kommende skolebørn (20 ind til videre) 

Trepartssamtaler er afholdt og det virker rigtig godt og alle 20 
skal gå i SFO 

Overnatning for 3. klasse 

18. juni sommerfest for eleverne 

Trivselsmåling for personalet er god. 

Formand:  



 

 

Trivselsforældremøde – gik godt. Begrebet trivselsforældre er 
for udefineret. Det skal præciseres hvad opgaven er. 

Hvad kan man gøre som trivselsforældre – rammesat – 
overordnede fokus, ikke personsager. Den skal være skrevet 
ned. 

Fint fremmøde 

Vil gerne gøre det med lærerne også. 

1 – 2 gange om året mødes med lærerne. 

God idé med retningslinjer 

Årshjul på hvad der arbejdes med fra bhk til 10. klasse 

 

 

 

1
1 

Eventuelt (O) 

 

3 
min 

Charlotte bestiller brød til d. 19. juni 

Årshjul roller for de forældrevalgte (Theis og Lea) 

 

 

 

 

 

 


